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MTÜ Saare Kalurite ühing loodab Keskkonnainvesteeringute keskuse abiga 
korrastada Kuressaare lähedal lahtede vahel asuva 
oja.  

“See Suurlahte ja Linnulahte ühendav Kallaku jõgi või oja 
on kevadeti õngemeestele atraktiivne piirkond,” kinnitas 
ühingu esindaja Hillar Lipp. Tema andmeil on kavas 
veekogu puhastada, korrastada kaldad, lõigata võsa, 
korrastada oja juurde viiv tee ning lahendada 
prügiprobleemid ja viidamajandus.  
 
“Pärast harrastuskalapüügi hooaega on seal tohutult prügi 
ning avanev pilt ikka üsna kole,” tõdes Lipp. “Tahame 
selle koha projekti raames korda teha, et tagada kalade liikumine veekogus ja ka kudealal 
Linnulahe suunal,” lausus Lipp.  
 
Ühing taotleb oma ettevõtmiseks kaasfinantseeringut Kaarma vallalt. “See näitab KIKile 
ka omavalitsuse head tahet olukorra lahendamisel,” tähendas kalur.  
 
Kui suurt summat ühing KIKilt taotleb, pole veel teada.  
“Projekt ei ole kaugeltki veel koos,” põhjendas Lipp. “See tuleb kohandada vastavalt 
kooskõlastustele ja tingimustele ning see on üsna pikk protsess.” 
Sellest, millal korrastustööd lahti lähevad, on Lipu sõnul samuti veel vara rääkida. “Siis, 
kui meie projekt leiab heakskiidu ja KIK seda rahastab,” tähendas kalur.  
 
“Kodanikualgatus on alati hea,” kommenteeris kalurite plaani Keskkonnaameti Hiiu-
Lääne-Saare regiooni looduskasutuse spetsialist Veljo Volke. “Praegu on seal suhteliselt 
nukker, isegi masendav seis ja loomulikult on seal mõistlik korda luua. Kui see koht 
tõesti korda saaks, oleks see kiiduväärt asi.” 
 
2008. aasta mais korraldasid haugipüügivõistlusel osalenud saarlased ja mandri 
kalamehed lahtede vahel koristustalgud, kus korjati kokku sadu kilogramme prügi. 
 
Prügikorjamisel osales ka keskkonnaminister Jaanus Tamkivi. 
 

Kevadel kala saabumisajal on raske 
püüdmiseks kohta leida. Foto: Irina 
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